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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den 7. ----- —
september 2016

Mødelokale F6 kl. 16.00

Referat

loa Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse s 8. 

Normalforretningsordenen s 3.

Beslutning

Godkendt, idet punkt 17 udsættes samt at punkt m behandles før punkt 108.

104 Meddelelser 

Beslutning

Der blev orienteret om status på Kulturmetropol 2012-15, udbud af Idrætsbyen 

samt bogtræer.
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tos Opfølgning på budaetaftale 2016 - 20.6.

Sagsfremstilling

Budgettet for 2016 blev vedtaget på baggrund af en bred aftale mellem alle 

Byrådets partier undtagen Enhedslisten (Bilag A).

Der er udarbejdet en status pr. 30.6. for implementeringen af budgetaftalen. 

Formålet er at sikre, at budgetaftalen implementeres som forudsat og at give 

mulighed for at igangsætte kompenserende tiltag, hvis nogle af de vedtagne 

forslag ikke indfries som forventet.

Denne opfølgning er den anden af 3. Der vil blive foretaget en lignende opfølgning 

igen pr. 30. september.

Status er opdelt i 2 bilag, som er vedlagt sagen. I bilagene er det angivet om 

projekterne i forhold til indeværende år er implementeret (1.), undervejs (2.) eller 

ikke iværksat (3.).

Overordnet set viser status, at samtlige projekter er implementeret eller 

undervejs.

Status giver ikke anledning til yderligere bemærkninger i forhold til opfyldelse af 

budgetaftalen.

Budgetaftalen indeholdt 56 konkrete tilpasninger af det kommunale serviceniveau 

samt en række temaer, som ønskes fremmet i budgetperioden.

Bilag B. "Temaer", som er de uddybende bemærkninger fra aftaleteksten, rummer 

følgende overordnede punkter:

• Idrætsvision.
• Nyt hovedbibliotek og boliger på Fiomagrunden.
• Kommunale krav i forbindelse med markedsprøvning.
• Ældreområdet - analyse demografi.
• Ældreområdet - analyse brugerstyrede centre.
• Videreuddannelse af sundheds- og plejepersonale.
• Bedre vilkår for jobskabelse - potentialer og rammer for detailhandel.
• Styrket virksomhedsrettet indsats - Partnerskabsaftale.
• Private fællesveje og gadebelysning.
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• Bedre vilkår for jobskabelse - pulje til medfinansiering.
• Klima og miljø - Reduktion i C02.
• Klima og miljø - fossile brændstoffer mindskes.
• Kollektivtrafik.
• Space Management.
• Styrket virksomhedsrettet indsats - Virksomhedsrettede placeringer.
• Fokus på sygefravær.
• Indkøb og konkurrence.
• Aktivitet og byliv i havnen.

Bilag C. "Konkrete tiltag", er en status på de 56 forslag, som blev godkendt i 

forbindelse med vedtagelsen af budget 2016. Forslagene indeholder samlede 

budgetforbedringer for i alt 55 mio. ler.

Samtlige tiltag forudsættes implementeret indenfor den økonomiske ramme, der 

er besluttet.

Økonomi

Anden status pr. 30.6. viser, at alle tiltag fra budgetaftalen 2016 forventes 

implementeret som forudsat. Der er ikke behov for afledte tillægsbevillinger.

Indstilling

Økonomi- og udviklingschefen fremsender sagen til orientering for 

Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

• Bilag A. Budaetaftale 2016

• Bilag B Temaer - status pr. 20/6

• Bilag C Konkrete tiltag - status 20.6
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-106 Budgetopfølgning pr. 20. iuni - Fritidsudvalget

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse jr 40.

Sagsfremstilling

Fagområderne har i samarbejde med Økonomi udarbejdet budgetopfølgning pr. 

30. juni 2016 for Fritidsudvalgets samlede drifts- og anlægsområde. 

Budgetfølgningen viser en forbrugsprocent på 53 %  på driftsområdet. Det samlede 

budget forventes overholdt.

Drift

Budgetopfølgningen på driftsområdet har givet anledning til omplaceringer til 

andre udvalg på i alt -0,542 mio. ler., hvoraf -0,741 mio. ler. udgør flytning fra 

serviceudgifter til finansielle poster, hvilket mindsker servicedriftsrammen.

Effekten i overslagsårene udgør -1,700 mio. ler., hvoraf -1,483 mio. ler. udgør 

flytning fra serviceudgifter til finansielle poster.

• -0,004 mio. kr. vedrører indkøbsbesparelser på lyskilder. Effekt i overslagsårene udgør-0,009 mio. 
kr., som er indarbejdet i budgetforslag 2017.

• -0,741 mio. kr. vedrører afdrag på lån, der fremover betales fra konto 7. Slangerup Idræts- og 
Kulturcenter havde som selvejende institution et lån i Handelsbanken, som nu er erstattet af lån i 
Kommunekredit. Effekt i overslagsårene udgør-1,483 mio. kr., som er indarbejdet i budgetforslag 
2017. Hertil kommer renter, der ligeledes overføres til konto 7. Der er ingen renteudgift i 2016, men 
stigende renteudgifter over årene, hvorfor der i overslagsårene sker en budgetændring på -0,042 
mio. kr. i 2017 stigende til -0,123 mio. kr. i 2020, idet renteudgiften overføres til konto 7, dette er 
ligeledes indarbejdet i budget 2017. Budgetændringen mindsker serviceudgifterne, hvor 
kommunerne under ét er underlagt en ramme.

• -0,007 mio. kr. vedrører måtteservice (i Slangerup Idræts- og Kulturcenter), der overføres til den 
centrale måtteservice under Økonomiudvalget. Effekt i overslagsårene udgør-0,007 mio. kr., som er 
indarbejdet i budgetforslag 2017.
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• -0,227 mio. kr. vedrører hovedvedligeholdelse (Slangerup Idræts- og Kulturcenter), der overføres til 
Teknisk Udvalg. Effekt i overslagsårene udgør -0,230 mio. kr., som er indarbejdet i budgetforslag 
2017.

• -0,229 mio. kr. vedrører rengøring (Slangerup Idræts- og Kulturcenter), der overføres til 
Økonomiudvalget. Effekt i overslagsårene udgør-0,611 mio. kr., som er indarbejdet i budgetforslag 
2017.

• 0,666 mio. kr. vedrører lønbudget på Kultur- og fritidssekretariatet der tilføres budget fra 
Uddannelsesudvalget. Effekt i overslagsårene udgør 0,681 mio. kr., som er indarbejdet i 
budgetforslag 2017.

Herudover søges en egentlig tillægsbevilling på -o,n6 mio. kr. med effekt på 0,058 

mio. kr. i 2017 og 2018.

• -0,116 mio. kr. vedrører overførsler på J.F. Willumsens museum vedrørende phd-projekt, der 
videreføres til 2017 og 2018.

Anlæg

Budgetopfølgningen på anlægsområdet har givet anledning til samlet en 

tillægsbevilling på -0,400 mio. kr., og vedrører følgende:

• -0,100 mio. kr. vedr. renovering af Frederikssund friluftsscene. Renoveringen vil først finde sted i 
2017, da det er nødvendigt at opspare flere midler til projektet. Beløbet overføres til 2017.

• -0,300 mio. kr. vedr. Fioma-grunden som skal anvendes til etablering af nyt hovedbibliotek i 
Frederikssund. Biblioteket skal opføres på Fioma-grunden og udvikles i samarbejde med private 
investorer. I 2016 er der afsat 1 mio. kr. til opstart af projektet, hvoraf 300.000 kr. forslås flyttet til 
2017.

I det vedlagte bilag "Anlægsoversigt -  Fritidsudvalget" fremgår anlægsprojekter, 

der hører under udvalget, med angivelse af nuværende budget, forbrug, 

resterende budget, forslag til ændring i nuværende budget (tillægsbevilling) samt 

nyt korrigeret budget for 2016 efter tillægsbevilling. I samme bilag knyttes der 

korte bemærkninger til de enkelte projekter.
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Økonomi

Drift: Omplaceringer til ørige udvalg giver budgetændring på i alt -0,542 mio. ler. 

med effekt i overslagsårene på -1,700 mio. ler. Omplaceringen ændrer 

serviceudgifterne med -0,741 mio. ler. i 2016 og -1,483 mio. ler. i overslagsårene. 

Egentlig tillægsbevilling på -o,n6 mio. ler. med effekt i overslagsårene 2017 og 2018 

på 0,058 mio. ler.

Anlæg: -0,400 mio. ler. overføres til budget 2017.

Indstilling

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Fritidsudvalget over 

for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Omplaceringer til ørige udvalg på i alt -0,542 mio. ler. godkendes.

2. Egentlig tillægsbevilling på -o,n6 mio. ler. godkendes.

3. Overførsel til budget 2017 på i alt -0,400 mio. ler. vedrørende 

anlægsområdet godkendes.

Beslutning

Godkendt.

• Forbruosrapport - Budgetopfølgning pr. 20.06.2016 - FRI

• Noter til forbruosrapport - Budgetopfølgning pr. 20.06.2016 - FRI

• Anlæasoversiot - Fritidsudvalget

107 Status på Fritidspolitik 

Lovgrundlag

Frederikssund Kommunes Fritidspolitik 2015-2019.

Sagsfremstilling
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Byrådet vedtog på møde den 25. november 2015 Frederikssund Kommunes 

Fritidspolitik 2015-2019. Af sagsfremstillingen fremgår det, at Kultur- og 

fritidssekretariatet herefter vil tage initiativ til udarbejdelse af handleplaner på 

fritidspolitikkens fem temaer byens rum, faciliteter, foreningslivet, 

selvorganisering og talentudvikling for at sikre implementeringen af politikken.

Kultur- og fritidssekretariatet har derfor udarbejdet et statusnotat, der kan danne 

afsæt for arbejdet med handleplanerne. Fremadrettet vil der blive udarbejdet et 

statusnotat en gang årligt, som vil blive fremlagt til orientering for Fritidsudvalget 

i januar måned.

For overskueligheds skyld er statusnotatet opbygget som en matrix model. Fler 

skelnes der mellem om et initiativ er "i proces", "igangsat" eller "gennemført".

Til de fem centrale temaer i Fritidspolitikken er der tilknyttet en række 

fokusområder, hver specificeret ud gennem nogle pejlemærker. Dette statusnotat 

er en oplistning omkring de initiativer der indenfor de enkelte fokusområder.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning, da der ikke er bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Konst. Kultur- og idrætschef fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Udsat til næste møde.

• Status Fritidspolitik august 2016

108 Slangerup Tennis Klub - Ansøgning om renovering af 2 stk. tennisbaner
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Lovgrundlag

Kriterier til Idrætsfacilitetspuljen 2016.

Sagsfremstilling

Slangerup Tennis Klub ansøger idrætsfacilitetspuljen om et tilskud på 370.500 ler. 

til 2 stk. Clay-Tech tennisbaner.

I dialog med Frederikssund Idrætsanlæg har Slangerup Tennis Klub vurderet, at 

deres nuværende 2 kunstgræsbaner, beliggende ved Slangerup-hallen, Idrætsvej 7, 

er så nedslidte at en udskiftning er uundgåelig. Historikken er således, at klubben i 

slut-firserne anlagde 2 kunstgræsbaner på et cement-underlag. Efter cirka 15 år 

blev disse 2 kunstgræsbaner udskiftet med nyt slidlag, og her yderligere 15 år efter 

er dette underlag slidt ned.

Med henblik på at sikre den mest rentable etablering og efterfølgende drift og 

vedligeholdelse af de kommende baner har klubbens bestyrelse sammen med 

ledende medarbejdere fra Frederikssund Idrætsanlæg undersøgt markedet for evt. 

nye innovative tiltag.

Slangerup Tennis Klub skriver i deres ansøgning om det nye kunstmateriale, Clay- 

Tech følgende:

"Der er flere fordele ved dette relativt nye bane-koncept:

• Leverandøren vil gerne i markedet med deraf afledte attraktive priser som konsekvens.

• Banerne er relativt vedligeholdelsesfrie på daglig og sæson-basis.

• Forbrug til vanding er markant mindre end traditionelle baner.

• Der kan spilles på banerne i en længere periode end på traditionelle grusbaner.

• Spil-oplevelsen er i top.
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Yderligere skriver Slangerup Tennis Klub i deres ansøgning, at de ønsker at åbne 

deres tennisbaner for selvorganiserede brugere, evt. igennem app'en WannaSport. 

Antallet af timer, der åbnes op og en evt. fordeling er udlejeindtægter, er klubben 

åben for have en dialog omkring med kommunen.

Anlægsprisen på 370.500 ler. er inklusiv deponering af det gamle kunstunderlag. 

Producenten informerer, at de forventer at kunne påbegynde anlægsarbejdet i 

oktober, med en færdiggørelse 2-3 uger efter. Det vil forlænge sæsonen allerede 

pr. i år, og muliggøre tennisaktiviteter for klubbens medlemmer helt ind til der 

kommer sne på tennisbanerne.

Slangerup Tennis Klub har 45 medlemmer - heraf er 2 medlemmer under 25 år og 

43 medlemmer over 45 år.

Frederikssund Idrætsråd bakker op om ansøgningen.

Vedhæftet som bilag er ansøgning om tilskud fra Slangerup Tennis Klub, tilbud på 

2 stk. tennisbaner fra Unisport, Informationsmateriale om Clay-Tech baner og 

udtalelse fra Frederikssund Idrætsråd.

Økonomi

Der er afsat 2,121 mio. ler. i Budget 2016 til idrætsfacilitetspuljen, hvoraf 1,429 mio. 

ler. endnu ikke er disponeret til konkrete projekter. Der kan således anvendes 0,371 

mio. ler. i tilskud til 2 Clay-Tech tennisbaner i Slangerup.

Indstilling

Konst. Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:
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1. Udvalget træffer en beslutning om tilskud fra idrætsfacilitetspuljen.

Beslutning

Udsat til næste møde.

• RE SV Tennis overslag 2 baner

• broschyr-tennis-unisport 1

• InfoClaytech 1

• Frederikssund med bortkørsel 1

• Ansøgning til behandling i Fritidsudvalget

• Udtalelse - nye kriterier og tennisbaner 2Q0816 o.pdf

ion Slangerup Motocross - Ansøgning om tilskud til renovering af 
motocrossanlæg

Lovgrundlag

Kriterier for Idrætsfacilitetspuljen.

Sagsfremstilling

Slangerup Motocross Klub ansøger Idrætsfacilitetspuljen om 50.000 ler. i støtte til 

ombygning af Hagerup-motocrossbane. Klubben bidrager selv med en 

egenbetaling på 28.700 ler.

Hagerup-banen har haft det samme layout og udseende i mange år og kræver en 

opdatering af banen og omgivelserne for at kunne leve op til krav fra Danmarks 

Motor Union (DMU) og miljømyndighederne.

Det er derfor ikke kun banen, men også omgivelserne der bliver kraftigt renoveret. 

Bl.a. kan nævnes, at der opsættes helt ny og moderne miljøstation på anlægget, 

som opfylder alle de krav, der er til et sådan et. Der er også lagt planer for 

renovering af klubhus med ny dør, maling udvendig og meget mere. Der er
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indkøbt io .ooo liters vandvogn til kombineret vandsugning samt vanding af 

banen i støvede perioder, og der er indkøbt stationært vandingsanlæg, som kan 

vande store dele af banen drevet af motorpumpe.

Da der kort før sommerferien opstod en mulighed for at få Greg Atkins, en 

verdenskendt banedesigner indenfor motocrossanlæg til Slangerup, måtte 

klubben igangsætte projektet. Kultur og Fritid har været i dialog og har vejledt 

klubben i ansøgningsprocessen i løbet af foråret og har også indskærpet at 

grundet de særlige omstændigheder i forhold til at skaffe den rette person til at 

konstruere banen, er der givet dispensation til at ansøge Idrætsfacilitetspuljen. 

Normal procedure er at ansøge om tilskud, før projektet igangsættes. Dette var 

ikke muligt for Slangerup Motocrossklub.

Slangerup Motocross Klub har 75 medlemmer - heraf er 56 medlemmer under 25 

år og 19 medlemmer over 25 år.

Frederikssund Idrætsråd har haft denne ansøgning i høring og støtter ansøgning 

om tilskud.

Vedhæftet som bilag er ansøgning fra Slangerup Motocross Klub, budget for 

projektet samt Frederikssund Idrætsråds udtalelse til ansøgning.

Økonomi

Der er afsat 2,121 mio. ler. i Budget 2016 til idrætsfacilitetspuljen, hvoraf 1,429 mio. 

ler. endnu ikke er disponeret til konkrete projekter. Der kan således anvendes 

0,050 mio. ler. i støtte til ombygning af Flagerup-motocrossbane.
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Indstilling

Konst. Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at: 

1. Udvalget træffer en beslutning om tilskud fra idrætsfacilitetspuljen.

Beslutning

Udsat til næste møde.

• Slangerup MX - ansøgning idrætsfacilitetspulien.docx

• Slangerup MX - Anslået budget for ombygning af bane.docx

• Udtalelse - nye kriterier og motorcrossbane 22o8i6.pdf

110 Kapacitetstilpasning af fodboldbaner

Lovgrundlag

Folkeoplysningsloven.

Frederikssund Kommunes space management strategi.

Sagsfremstilling

I Budgetaftalen for 2016 indgår en besparelse på drift af fodboldbaner på 250.000 

ler. gældende fra 2017. Dette kræver en tilpasning af antallet af fodboldbaner i 

Frederikssund Kommune. Antallet af n-mandsbaner skal reduceres med fem 

gældende fra i. januar 2017, for at besparelsen kan opnås.

Kultur- og fritidssekretariatet har som bilag vedlagt oversigt over kunstgræsbaner 

samt opstregede n - og 8-mandsbane samt amerikanske fodboldbaner i 

Frederikssund Kommune.
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En 8-mandsbane har samme størrelse som en halv n-mandsbane.

I Frederikssund Kommune er der i dag 4,5 kunstgræsbaner, 26 n-mandsbaner, 12 

8-mandsbaner og 1 amerikansk fodboldbane. I alt en banekapacitet svarende til 

37,5 n-mandsbaner.

Ved den vedtagende reduktion på 5 n-mandsbaner vil der til sæsonstart i 2017 

være 32,5 n-mandsbane i Frederikssund Kommune. Dette er en reduktion 13 %.

Vedlagte oversigt indeholder samtidig en beregning af belægningsgrad baseret på 

antal medlemmer pr. bane opgjort pr. forening.

I forbindelse med nedlæggelsen af Ådalens Skole Syd, nedlægges også de to 

fodboldbaner, der er placeret på skolen. Disse bruges i dag af ORI.

I den kommende idrætsby er der planlagt etablering af en række fodboldbaner. De 

første af disse kommer i fase 1 og vil være erstatningsbaner for de baner ORI 

mister bl.a. ved nedlæggelsen af Ådalens Skole Syd.

Nedlæggelsen af fodboldbanerne på Ådalens Skole Syd er planlagt til sommeren 

2017.

Indtil erstatningsbanerne i idrætsbyen er etableret, kan der anvises tider på 

centerbanen på Ådalens Skole Nord, der i dag ikke bruges af fodboldklubber samt 

på bane 9 på Kalvøen, hvis nedlæggelsen af denne bane udsættes, til der er 

etableret erstatningsbaner i idrætsbyen.

Det er folkeoplysningsudvalget, der i Frederikssund Kommune har til opgave at 

gennemføre bane- og lokalefordeling.

Administrationen har følgende betragtninger med i forhold til oplæg til hvilke
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baner, der skal nedlægges:

- Banen er placeret for sig selv og dermed ikke en del af et større 

sammenhængende baneområde. Dette er centralt i forhold til at kunne opnå den 

ønskede besparelse.

- Banen har en meget lav belægningsgrad målt i forhold til antal medlemmer pr. 

bane. Punkt i og 2 nedenfor.

- Banen har en meget lav udnyttelse, da den enten ikke er særlig attraktiv at spille 

på eller kun udnyttes som kampbane. Punkt 3 og 4 nedenfor.

Administrationen anbefaler at følgende fodboldbaner nedlægges:

1) Begge baner på Femhøj -  dermed kan klubhus og lysanlæg også nedlægges. 

Femhøj IF gives adgang til baner andet steds i kommunen i forbindelse med 

kommunes lokalefordeling.

2) 1,5 bane i Ferslev -  Baneområdet i laveste niveau nedlægges. Foretrækker Kreds 

57, at banen ved klubhuset sløjfes, giver det kun reduktion afen bane. Dog kan 

lysanlæg nedlægges samtidig.

3) En bane i Slangerup -  bane 2 og 3 anvendes kun som kampbaner. Dermed lav 

benyttelse. Slangerup og omegns idrætsforening (SOIF) inviteres til at kvalificere 

hvilken af de to, der skal nedlægges.

4) En bane i Frederikssund -  bane 9 på Kalvøen. Det er en tidligere grusbane. Det 

er den mindst benyttede bane på Kalvøen. Nedlæggelsen af denne udsættes indtil, 

der er opført erstatningsbane for ORI i idrætsbyen.

Administrationen anbefaler, at overstående oplæg til banereduktion sendes i 

høring hos de berørte foreninger. Denne sag vil med foreningernes kommentarer 

igen blive fremlagt for Fritidsudvalget på oktobermødet til endelig beslutning om 

banereduktion.
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Høring:

Sagen har været sendt til høring hos Frederikssund Idrætsråd. Deres samlede 

høringssvar er vedlagt som bilag.

De har følgende bemærkninger:

"Ved idrætsrådets høringssvar (23. september 2015) til budgettet gjorde vi 

indsigelser mod denne besparelse, men den blev alligevel vedtaget af byrådet.

Når nu besparelsen er vedtaget, kan vi støtte, at udmøntningen af den sker på 

den foreslåede måde, dog med disse bemærkninger:

• Vi har ved et tidligere møde med Kultur og Fritid drøftet disse banereduktioner, 

og en af præmisserne for helt at lukke banerne i Femhøj var, at der stort set ikke 

længere var nogen aktivitet på banerne. Det viser sig nu at klubben er 

"genopstået" med et hold i serie 2.

• Tilsvarende kommer ORI til at mangle en bane indtil de nye baner i idrætsbyen er 

etableret.

Man bør derfor anvise konkrete løsninger på ovenstående før besparelsen 

effektueres."

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Konst. Kultur- og Idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:
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1. Ovenstående oplæg til banereduktion sendes til i høring hos de berørte foreninger. 

Beslutning

Godkendt, med mindre korrekturmæssige rettelser.

• Qversiot over fodboldbaner 2016

• FIR - Udtalelse om banereduktioner 200816

rn Græse-Siaerslevvester Foredragsforening søger tilskud til iubilæumssana

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Græse-Sigerslevvester Foredragsforening søger Kulturpuljen om tilskud på 12.000 

ler. til komposition og publicering af jubilæumssang i forbindelse med foreningens 

125 års jubilæum.

Den n. november fejrer foreningen sit 125-års jubilæum. Den er oprindeligt stiftet 

som sangforening, men i begyndelsen af forrige århundrede fik den sin nuværende 

status som foredragsforening, og den er nu den eneste "overlevende" af sin slags 

på Sjælland. Foreningens formål er at samle og styrke fællesskabet blandt 

foreningens 255 medlemmer og arrangere foredrag af almen oplysende karakter. 

Desuden arrangeres fester og udflugter.

I forbindelse med jubilæet ønsker foreningen at få komponeret en jubilæumssang 

af forfatter og digter, Jens Rosendal (født 1932), og komponist Rasmus Skov 

Borring (født 1981). Foreningen lægger vægt på, at man ikke ønsker en 

"lejlighedssang" men en sang, der tager afsæt i foreningens kulturelle værdier, så 

den kommer til at afspejle mange års traditioner, der stadig er aktuelle i vor tid. 

Den ny fællessang er ikke tænkt som foreningens "særeje", men vil frit kunne 

benyttes afalle.
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Makkerparret Rosendal-Borring er begge velanskrevne og anerkendte navne. Jens 

Rosendal har et stort forfatterskab bag sig og er den nulevende forfatter, der har 

flest sange i Højskolesangbogen. Rasmus Skov Borring er pianist og anerkendt for 

sin store indsats for at gøre den danske sangskat tilgængelig for de nye 

generationer. Rosendal-Borring udgav i 2013 en CD med 15 sange.

Budget for ny fællessang skrevet af Jens Rosendal og med musik af Rasmus Skov 

Borring:

• Forfatter kr. 10.000.
• Komponist kr. 10.000.
• Transportudgifter til forfatter og komponist på jubilæumsdagen kr. 1.100 *)
• Grafisk opsætning af ny sang + trykning kr. 1.050.

I alt kr. 22.150

) Jens Rosendal bor i Sønderjylland og Rasmus Skov Borring på Frederiksberg.

Græse-Sigerslevvester Foredragsforening har ansøgt flere fonde om sammenlagt 

io .ooo kr. og søger Kulturpuljen om det resterende beløb på 12.000 kr.

Afhængig af størrelsen på tilskud vil foredragsforeningen selv bidrage med det 

manglende beløb.

Økonomi

Evt. tilskud skal finansiereres inden for Fritidsudvalgets eksisterende bevilling.

Indstilling



Konst. Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og udvalget tager beslutning.

Beslutning

Ansøgning afvist med begrundelsen i at den ikke opfylder krititerierne om liv 

kommunen, da der ikke er tilstrækkeligt fokus på, at det er en offentligt 

tilgængelig aktivitet.

• VS: Form submit: kulturpuljen

• -Baggrund for ansøgning om ny sano af lens Rosendal, auoust 2016 

112 Reviderede kriterier til idrætsfacilitetspulien

Lovgrundlag

Kriterier for Idrætsfacilitetspuljen 2016.

Sagsfremstilling
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Kultur- og fritidssekretariatet har vurderet, at kriterierne for idrætsfacilitetspuljen 

skal revideres, for at sikre puljens formål og hensigter efterleves.

Puljen har til formål at forny og vedligeholde faciliteter til idræt i Frederikssund 

Kommune med henblik på at skabe bedre rammer for både den organiseret og 

selvorganiseret idræt.

Som bilag er Kultur- og fritidssekretariatets forslag til reviderede kriterier for 

Idrætsfacilitetspuljen. Kultur- og fritidssekretariatet foreslår, at projekter, der 

samlet ikke overstiger 15.000 ler., kan behandles administrativt.

Frederikssund Idrætsråd har fået forslaget til reviderede kriterier af 

idrætsfacilitetspuljen i høring. Overordnet er rådet positive overfor ændringerne i 

kriterierne. Deres samlede høringsbesvarelser er vedhæftet som bilag. 

Administrationen har følgende bemærkninger til Frederikssund Idrætsråds 

høringssvar:

1. Et spørgsmål er, om klubhuse er dækket ind under betegnelsen "anlæg til idræt" 

-  hvis ikke skal der et nyt punkt ind:

"Fornyelse og vedligehold af eksisterende klubhuse."

1a. Klubhuse er dækket ind under betegnelsen "anlæg til idræt".

2. Under "Kriterier for prioritering.... " kunne tilføjes en fjerde prioritering:

"Projekter, der forbedrer rammer og muligheder for at fastholde og tiltrække 

medlemmer over 25 år."

2a. Folkeoplysningsloven prioritere børn og unge under 25 år, derfor har 

administrationen valgt dette som et af kriterierne for at ansøge puljen.

3. Spejderne er ikke nævnt -  men det er jo politisk besluttet, at de også skal 

kunne søge Idrætsfacilitetspuljen, så de skal vel nævnes f.eks. ved at skrive 

"Fornyelse og vedligehold af eksisterende anlæg til idræt og spejdere."

3a. Spejderne har egne ansøgningskriterier men får tilskud fra samme pulje. Der er 

ingen planer om at revidere kriterier til spejderne.
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4. Ansøgningen sker via kommunens hjemmeside -  men hvor og hvordan. Det 

bør præciseres, og man skal kunne vedhæfte bilag.

Denne passus står også i de gældende regler, men vi har ikke kunnet finde nogen 

steder på hjemmesiden, hvor man kan ansøge!

I øvrigt mener vi, at en mail med ansøgning og den nødvendige dokumentation 

må være tilstrækkelig, hvilket også står i de gældende regler for spejderne.

4a. Administration anbefaler at ansøgning pr. mail med vedhæftet 

dokumentation jvf. kriterierne er tilstrækkelig. Information om nye kriterier og 

ansøgningsprocedure vil blive opdateret på kommunens hjemmeside, når 

udvalget har truffet beslutning om sagen.

Økonomi

Der er i Budget 2016-2019 årligt afsat 2,174 mio. kr. til Idrætsfacilitetspuljen

Indstilling

Konst. Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. De reviderede kriterier til idrætsfacilitetspuljen vedtages.

Beslutning

Udsat til næste møde, da udvalget ønsker et revideret udkast til retningslinjer i 

forhold til kriterier, ansøgningmuligheder og meddelelser.

Udtalelse - nye kriterier oo motorcrossbane 220816 o.pdf 

Reviderede kriterier for Idrætsfacilitetspulien 

Udtalelse - nye kriterier oo tennisbaner 2Qo8i6.pdf


